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جزئیات واردات موبایل با ارز خشکبار
س�خنگوی انجم�ن واردکنندگان موبای�ل، تبلت و لوازم جانب�ی گفت که بر 
اس�اس قوانین موجود، صادرکنندگان پسته خودشان هم می توانند به واردات 

موبایل اقدام کنند، اما برای سال اول با محدودیت هایی مواجه خواهند بود.
به گزارش ایسنا، اخیرا با مصوبه کارگروه هماهنگی سیاست های ارزی و تجاری مقرر 

شد تهاتر ارز صادرات خشکبار با واردات موبایل بالای ٣٠٠ دلار صورت گیرد.
محمدرضا عالیان در گفت وگو با ایسنا، درباره جزئیات این مصوبه اظهار کرد: بر اساس 
قوانین موجود اگر صادرکنندگان نتوانند ارز خود را به واردکنندگان موبایل بفروش��ند، 
مجاز هس��تند خودش��ان موبایل وارد کنن��د. به طور کلی هر فردی ب��ا کارت بازرگانی 

می تواند اقدام به واردات کند.
وی با بیان اینکه بر اس��اس مصوبه قبلی هم صادرکنندگان خش��کبار می توانستند با 
ارز حاصل از صادرات خود موبایل وارد کنند، اظهار کرد: بر اس��اس قانون س��قف سابقه 
ش��رکت هایی که برای اولین سال در حوزه واردات موبایل فعال هستند، فقط می توانند 

۵٠٠ هزار دلار ثبت سفارش کنند.
س��خنگوی انجمن واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی با بیان اینکه در س��ال 
های بعد سقف سابقه واردکننده بر اساس ضرایب و امتیازات تعیین می شود، گفت: در 
مصوبه یاد ش��ده قرار اس��ت ارز حاصل از خشکبار، گیاهان دارویی، شیلات، میوه و تره 
ب��ار و زعفران به واردات موبایل ب��الای ٣٠٠ دلار اختصاص یابد که عمده آن مربوط به 

خشکبار است.
وی همچنین گفت که هنوز مصوبه ای به صورت کتبی به انجمن ابلاغ نش��ده و همه 

موارد به صورت شفاهی انجام شده است.
بر اس��اس بس��ته سیاستی برگش��ت ارز حاصل از صادرات س��ال های ۱٣۹۷-۱۴٠٠ 
مصوب ش��ورای عالی هماهنگی اقتصادی، روش های برگشت ارز حاصل از صادرات به 
چرخه اقتصادی ش��امل فروش ارز به صورت حواله در س��امانه نیما،  واردات در مقابل 
صادرات خود، واگذاری ارز حاصل از صادرات به غیر و بازپرداخت بدهی تسهیلات ارزی 
دریافتی از ش��بکه بانکی، صندوق توسعه ملی، حساب ذخیره ارزی و فاینانس است. بر 
اساس مورد دوم صادرکنندگان می توانند به واردات موبایل اقدام کنند و بر اساس مورد 

سوم می توانند ارز خود را به واردکنندگان موبایل عرضه کنند.
عالیان در این خصوص توضیح داد: مجوز واردات موبایل در اختیار وزارت صمت است 
و هر فردی پس ازگذراندن مراحلی می تواند اقدام به واردات کند. از این بسته سیاست 
ارزی چنین استنباط می شود که امکان واردات از سوی صادرکنندگان با استفاده از ارز 

حاصل از صادرات خود و با دریافت مجوز واردات وجود دارد.
البت��ه به گفته وی ورود به بازار واردات موبایل برای افرادی که تجربه فعالیت در این 
بازار را ندارند س��خت خواه��د بود. بخصوص اگر مهلت کمی ب��رای رفع تعهدات ارزی 
داشته باشند. در حال حاضر مجموعه واردات موبایل شامل ۱٠٠٠ شرکت است و ورود 

صادرکنندگان خشکبار به این بخش منطق اقتصادی درستی ندارد.

دبیر انجمن قطعه سازان:

ارتباط وزارت صمت با قطعه سازان کم شده
دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو با این ادعا که اطلاعات 
درست و جامعی از وضعیت فعلی صنعت قطعه سازی و خودروسازی در اختیار 
وزارت صنع�ت، معدن و تجارت )صمت( ق�رار نمی گیرد، اعلام کرد که در حال 
حاضر ش�اهد کمترین سطح تعامل بین وزارت صمت و صنعت قطعه سازی طی 

۱۰ سال اخیر هستیم.
مازیار بیگلو در گفت وگو با ایس��نا، در رابطه با بازدید س��رزده اخیر رییس جمهور از 
یکی از خودروسازان داخلی اظهار کرد: دولت فعلی از صنعت خودروسازی و قطعه سازی 
فاصله گرفته اس��ت. هرچند که خودروسازی متعلق به دولت است اما در صنعت قطعه  
حداقل می توان گفت این تعاملات بس��یار کم اس��ت و س��طح ارتباط ما با وزیر صنعت، 
معدن و تجارت به کمترین میزان خود طی سال های اخیر رسیده و این در حالیست که 

انتظار ما از دولت سیزدهم این بود که در این رابطه کمک حال ما باشد.
وی افزود: نتیجه این شده که اطلاعاتی که به رئیس جمهور منتقل می شود، اطلاعات 
درس��تی نیس��ت. به طور مثال اعلام ش��د که برای تامین قطعات الکترونیک بایستی از 
قبل برنامه ریزی صورت می گرفت. حقیقت این اس��ت که کمبود قطعات الکترونیکی و 
چیپس��ت ها مشکل جهانی است و بزرگترین خودروسازان دنیا نیز با این موضوع درگیر 

هستند و سبب کاهش تیراژ تولید آنها شده است.
بیگل��و ادامه داد: تامین قطعات الکترونیکی فراتر از عدم برنامه ریزی قبلی اس��ت. کم 
کردن س��طح تعاملات دولت به ویژه وزارت صمت با صنعت قطعه س��ازی س��بب ش��ده 
که مش��کلات حال حاضر، ه��م دیرتر حل و هم اینکه دچار گره های بزرگتر ش��ود. در 
دولت های گذش��ته اعضای انجمن قطعه سازی حداقل به صورت هر سه ماه یکبار دیدار 
و جلس��ه ای با وزیر صمت داشتند و مسائل و مش��کلات را مطرح می کردند و راهکاری 
اندیش��یده می ش��د اما در حال حاضر علیرغم بارها درخواس��ت جلسه و نامه نگاری ها و 

دعوت از ایشان، فقط یک بار وزیر صمت را ملاقات کرده ایم.
به گزارش ایسنا، چهارشنبه هفته گذشته )۱۱ اسفند ماه( رئیس جمهور در یک قرار 
از پیش تعیین نش��ده، از گروه  صنعتی ایران خودرو بازدید کرد و از نزدیک در جریان 
مش��کلات و مسائل این ش��رکت تولیدی قرار گرفت؛ این بازدید منجر به صدور هشت 

دستور جهادی برای تحول در حوزه خودرو شد.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

عبور ثبت نام نهضت ملی مسکن از ۵/۲ میلیون نفر
مع�اون وزیر راه و شهرس�ازی از عملیات اجرایی ۸۶۴ ه�زار واحد در قالب 
نهض�ت ملی و اقدام ملی مس�کن خبر داد و گفت: تاکن�ون بیش از ۵ میلیون 
۲۰۰ هزار نفر ثبت نام کرده اند و متقاضیان تا پایان سال جاری برای نام نویسی 

فرصت دارند.
محمود محمودزاده در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: تا کنون در مجموع دو طرح اقدام 
ملی و نهضت ملی مس��کن که با یکدیگر تلفیق ش��ده اند بیش از ۵ میلیون و ۲٠٠ هزار 

نفر ثبت نام کرده اند.
وی افزود: از تعداد مذکور ۴۲۹ هزار نفر افراد مجرد بالای ۲٣ سال هستند و بیش از 

۸۸ هزار واحد در قالب خودمالکی ثبت نام صورت گرفته است.
معاون وزیر راه و شهرس��ازی ب��ا بیان اینکه بیش از ۸۶٠ ه��زار واحد به مرحله اجرا 
رسیده است گفت: تعداد واحدهای در حال اجرا در قالب نهضت ملی مسکن ٣٣٠ هزار 
واحد اس��ت. در بخش اقدام ملی نیز ۵٣۴ هزار واحد ش��روع شده است که مجموع این 

دو طرح به ۸۶۴ هزار واحد در حال اجرا می رسد.
ب��ه گفته محمودزاده، پروژه ها در مراحل مختلف اجرا هس��تند. ثبت نام نیز تا پایان 
س��ال انجام می ش��ود و بعد از آن تحلیل و پالایش اطلاعات متقاضیان ثبت نام ش��ده، 

تکمیل و نهایی خواهد شد. از اوایل سال آینده نیز به تدریج افتتاحات انجام می شود.
بنابرای��ن گزارش، قانون جهش تولید و تامین مس��کن )نهضت ملی مس��کن( مصوب 
۱۷ مردادم��اه ۱۴٠٠ یک��ی از برنامه های کلان دولت س��یزدهم محس��وب می ش��ود. 
دول��ت با تلفی��ق دو طرح »نهض��ت ملی مس��کن« و »اقدام ملی مس��کن« قصد دارد 
چه��ار میلیون واحد مس��کونی طی چهار س��ال اح��داث کند. بانک ها موظف ش��ده اند 
 س��الیانه ٣۶٠ ه��زار میلیارد تومان تس��هیلات ب��ه طرح جهش تولید و تامین مس��کن 

اختصاص دهند.
طبق آخرین آماری که محمودزاده � معاون وزیر راه و شهرس��ازی � ارایه داده تا روز 
۱۴ اس��فندماه ۱۴٠٠ تعداد ۵٣۴ هزار واحد در قال��ب اقدام ملی و ٣٣٠ هزار واحد در 
قالب نهضت ملی مس��کن، مجموع��ا ۸۶۴ هزار واحد یا تکمیل ش��ده یا آماده عملیات 
اجرایی است. گفته می شود تا کنون حدود ۴٠ هزار واحد در دو طرح مذکور افتتاح شده 
است. برای ۹۸٠ هزار واحد تامین زمین شده است. مجموعا در دو طرح حمایتی نهضت 

ملی مسکن و اقدام ملی ۵ میلیون و ۲٠٠ هزار نفر تا کنون ثبت نام کرده اند.
وام این واحدها در تهران ۴۵٠ میلیون تومان، دیگر کلانش��هرها ۴٠٠ میلیون، مراکز 
اس��تانها ٣۵٠ میلیون، سایر مناطق شهری ٣٠٠ میلیون و روستاها ۲۵٠ میلیون تومان 
با نرخ س��ود حداکثر ۱۸ درصد تعیین شده است. طبق آخرین برآوردها قیمت هر متر 

مربع واحدهای نهضت ملی مسکن ۴.۷ میلیون تومان خواهد بود.

دبی�ر ش�ورای  عال�ی مناط�ق آزاد تجاری-صنعت�ی و ویژه 
اقتصادی گغت: هم اکنون هش�ت منطق�ه آزاد به صورت فعال 
در کش�ور داریم ک�ه مجوز هفت منطقه وی�زه اقتصادی دیگر 
نیز در ابتدای س�ال جاری تایید شده و در حال راه اندازی آن 

هستیم.
به گزارش ایرنا، »س��عید محم��د« در امضای تفاهمنامه س��ازمان 
آم��وزش فنی و حرفه ای کش��ور و مناطق آزاد، اظهار داش��ت: مجوز 
فعالیت ۷۹ منطقه ویژه اقتصادی در کشور صادر شده که از این تعداد 

فقط ۳۲ منطقه فعال هستند.
وی با اش��اره به اینکه بیش��تر مناطق آزاد در نقاط محروم کش��ور 
هستند، گفت: ۲ هزار و ۵۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در داخل مناطق 

آزاد فعالیت دارند.
دبیر ش��ورای  عالی مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی با 

بیان اینکه واحدهای صنعتی متناسب با هر منطقه ایجاد می شود و باید 
برای آن برنامه ریزی می کنیم؛ گفت: نیروی انسانی ما باید متناسب با 

هر منطقه آموزش ببیند، این در حالی اس��ت که افراد در مناطق آزاد 
آموزش های لازم را ندیده اند و این امر یکی از دغدغه هاست.

محمد اضافه کرد: سرمایه گذاران مجبور هستند نیروهای خود را از 
مناطق دیگر وارد این مناطق کنند، به همین دلیل مردم این مناطق 

به کارهای پیش پا افتاده می پردازند.
وی با تاکید بر اینکه واحدهای صنعتی باید از نیروهای بومی همان 
منطقه استفاده کنند، گفت: برای تحقق این امر نیازمند آموزش های 
فنی و حرفه ای برای نیروی های بومی هستیم. واحدهای صنعتی نیز 
باید در آموزش  نیروهای بومی سهیم شوند. به گزارش ایرنا، تفاهم نامه  
مهارت آموزی مناطق آزاد کشور امروز با حضور حجت الله عبدالملکی 
وزی��ر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، س��عید محمد دبیر ش��ورای  عالی 
مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی و غلامحسین حسینی نیا 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای امضا شد.

سعیدمحمد:۷منطقهآزادوویژهاقتصادیراهاندازیمیشود

عصرآزادی / س�رویس اقتصادی 
- نیاورانی: اعتراض اعضای انجمن 
داروس�ازان آذربایجان ش�رقی به 
عدم الزام حذف کامل نس�خه های 
کاغ�ذی دفترچه ه�ای بیمه تامین 
اجتماعی و عدم تس�ویه مطالبات 
داروخانه ها از سوی سازمان تامین 
اجتماعی در جلسه کارگروه شورای 
گفتگوی دول�ت و بخش خصوصی 

مورد بررسی قرار گرفت.
اقتص��ادی  س��رویس  گ��زارش  ب��ه 
عصرآزادی، جلس��ه کارگروه ش��ورای 
گفتگوی دولت و بخ��ش خصوصی به 
منظور بررسی موضوع عدم الزام حذف 
کامل نسخه های کاغذی و عدم تسویه 
مطالبات داروخانه ها از س��وی سازمان 
تامین اجتماعی در ات��اق تبریز برگزار 

شد.
رئیس انجمن داروس��ازان آذربایجان 
شرقی و رئیس مجمع انجمن داروسازان 
ایران گفت: مشکلی که در حال حاضر 
برای داروخانه ها ایجاد شده، عدم الزام 
پزش��کان به حذف نسخه های کاغذی 
اس��ت که باعث متضرر شدن دارخانه 

ها می شود. 
اف��زود:  یزدان ش��ناس  الله  حج��ت 
داروخانه بر خلاف قبول هزینه و صرف 
وقت، اقدام به الکترونیکی کردن نسخه 
های کاغذی پزش��کان می کنند و در 
نهایت به دلیل این که پزشکان نسخه 
ها را به صورت کاغذی نوشته اند، قادر 

به دریافت مطالباتشان نیستند. 
وی ب��ا بیان این که به دلیل نس��خه 
کاغذی پزشکان از تیر ماه طلب داریم، 
ادام��ه داد: س��ازمان تامی��ن اجتماعی 
داروخانه ها را موظف کرده که نس��خه  
کاغ��ذی پزش��کان را ب��ه الکترونیکی 

تبدیل کرده و تحویل بیمه دهند. 
رئیس انجمن داروس��ازان آذربایجان 
ش��رقی اظه��ار ک��رد: در ای��ن زمینه 
قول مس��اعدت در خص��وص کامپیوتر 
و اعط��ای وام ۴۰۰ میلیون��ی نیز داده 
بودن��د، ولی عملی نش��د. حت��ی واریز 
مبالغ به صورت آنلاین را نیز قول داده 

بودند که متاسفانه آن هم انجام نشده 
است. 

یزدان ش��ناس گفت: طبق قانون باید 
۶۰ درص��د مبلغ ت��ا ۱۵ روز پرداخت 
ش��ود و بقیه آن تا مدت دو ماه بررسی 

شده و پرداخت شود. 
وی تاکی��د ک��رد: به دلی��ل این که 
حق بیمه نس��خه های کاغذی به طور 
نامرت��ب و هر چند روز ی��ک بار به ما 
پرداخت می ش��د، پیش��نهاد دادیم به 
صورت ماهانه و یکج��ا پرداخت کنند 
که متاس��فانه این روال را برای نسخه 

های الکترونیکی عملی کردند. 
رئیس انجمن داروس��ازان آذربایجان 
ش��رقی همچنین افزود: در حال حاضر 
مطالبات نسخه های کاغذی تا آخر تیر 

پرداخت شده است. 
عض��و هیات علم��ی دانش��گاه علوم 
پزش��کی نی��ز ب��ا بی��ان این ک��ه در 
موضوع الکترونیکی ش��دن دو مبحث 
نسخه نویسی الکترونیکی و نسخه پیچی 
گف��ت:  اس��ت،  مط��رح  الکترونیک��ی 
متاس��فانه مورد اول را نتوانستند برای 
پزش��کان اجبار کنند ولی داروخانه ها 
ملزم به تبدیل نسخه کاغذی پزشکان 
ب��ه الکترونیکی ش��ده اند ک��ه در این 
زمینه قادر به دریاف��ت مطالبات خود 

نیستیم.

اف��زود: برای مجاب  محبوب نعمتی 
نسخه نویس��ی  ب��ه  پزش��کان  ک��ردن 
سازمان  از  بخشنامه هایی  الکترونیکی، 
ارس��ال می شود که از جمله این موارد 
حذف برخی داروها از پوشش بیمه ای 
در نسخه کاغذی است که این موضوع 
باعث اعتراض بیماران ش��ده و در حق 
آنها اجحاف می ش��ود ک��ه به نظر من 
این روش اشتباهی است و باید در این 

خصوص تجدید نظر شود. 
بازرس��ی  و  نظ��ارت  اداره  رئی��س 
تامی��ن اجتماع��ی نی��ز گفت: نس��خه 
نویس��ی الکترونیکی از مهر س��ال ۹۷ 
در آذربایجان ش��رقی شروع شده و از 
آذر سال گذشته اجرائی شد تا دفترچه 

های درمانی کاغذی تولید نشود. 
عبدالله مختاری ادام��ه داد: آموزش 
ه��ای لازم ب��رای بخ��ش خصوصی و 
مراک��ز مرتبط ارائه و از اول اس��فند با 
اطمینان این که پزش��کان و داروخانه 
ها توانائی استفاده از نسخه الکترونیکی 

دارند، اقدام شد. 
وی اظهار کرد: تنها مش��کل موجود 
در مراکز دولتی و شبکه های بهداشت 
و روستاهای دور افتاده بود که به هیچ 
عنوان دسترسی به سیستم و اینترنت 
نداش��تند که ای��ن دغدغ��ه همچنان 

پابرجا است. 

رئیس اداره نظارت و بازرس��ی تامین 
اجتماع��ی با بیان این که از لحاظ آمار 
چه در ضری��ب نفوذ این طرح و چه از 
لحاظ اثربخش��ی نس��خه ها جزو چهار 
اس��تان اول کش��ور قرار داریم، گفت: 
این موضوع در برنامه شش��م توسعه و 
قانون بودجه ۱۴۰۰ تاکید شده که هر 
گونه خرید خدمات سلامت و پرداخت 
هزینه از ابتدای دی امس��ال از س��وی 
س��ازمان ها و موسسات بیمه گر خارج 
از چرخ��ه ذکر ش��ده در حکم تصرف 
غیرقانون��ی در وج��وه و ام��وال دولتی 
بشمار آمده و مستوجب مجازات های 

مقرر در قوانین مربوطه است. 
مخت��اری اف��زود: طبق آم��اری که 
در آذرم��اه اعلام ش��د از بیش از ۷۰۰ 
هزار نسخه، تعداد ۶۰۰ هزار نسخه به 
صورت کاغذی نوش��ته شده بود یعنی 
پزشکان به صورت آنلاین یا غیرآنلاین 
به الکترونیکی تبدی��ل کرده بودند در 
حال��ی که ح��دود ۹۸ درصد نس��خه 
پزش��کی به صورت الکترونیکی ارسال 

شده است. 
وی اضافه کرد: از اول دی ماه امسال 
۹۴ درصد نس��خه داروئ��ی به صورت 
الکترونیکی نس��خه پیچی می ش��ود و 
این موض��وع در پاراکلنی��ک به دلیل 
مش��کلات ثب��ت گزارش و غی��ره، ۷۶ 

درصد است. 
رئیس اداره نظارت و بازرس��ی تامین 
اجتماعی ب��ا بیان این ک��ه پایه اصلی 
این طرح، نسخه نویس��ی الکترونیکی 
پزشکان است، گفت: پزشکانی که فاقد 
قرارداد با س��ازمان هس��تند از نسخه 
الکترونیکی اس��تفاده نمی کنند، البته 
گاهی اوقات نیز به دلیل قطع سیستم 
امکان ثبت نس��خه الکترونیکی وجود 

ندارد. 
مختاری اظهار ک��رد: در حال حاضر 
نس��خه ها به دو صورت وارد داروخانه 
می شود. نس��خه هائی که صفر تا صد 
الکترونیکی ب��وده و پرداخت های آنها 
تس��ویه شده است و نسخه هائی که به 
صورت کاغذی به دس��ت داروخانه می 
رسد و به وسیله داروخانه تکمیل شده 
و نسخه کاغذی نیز برای ما ارسال می 
ش��ود که به منزله نس��خه الکترونیکی 
نیس��ت.  وی ادامه داد: در این صورت 
اگر در دراز م��دت نتوانیم تغییری در 
پزش��کان ایجاد کنیم، دچار عقب گرد 
خواهیم شد که غیرقابل جبران خواهد 
بود.  مس��ئول دبیرخانه شورای گفتگو 
نیز گفت: مش��کلات ایجاد ش��ده برای 
داروخانه ها به دلیل عدم الزام نس��خه 
نویس��ی الکترونیکی پزشکان از سوی 
س��ازمان است که باعث تحمیل هزینه 

و اتلاف وقت داروخانه ها شده است. 
نس��رین درخش��انی ب��ا اش��اره ب��ه 
فاکتورگیری از مناطقی که دسترس��ی 
ب��ه اینترن��ت و ام��کان ثبت نس��خه 
الکترونیکی وجود ندارد، گفت: متاسفانه 
برای الکترونیکی شدن مسیر زیادی از 
لح��اظ فرهنگ��ی و ایجاد بسترس��ازی 
پی��ش رو داری��م.  وی همچنی��ن ب��ا 
بی��ان این که خدم��ات درمانی یکی از 
مهمتری��ن موضوعات س��لامت جامعه 
اس��ت، ادامه داد: باید راه��کاری ارائه 
ش��ود ت��ا در ارائ��ه خدم��ات و دارو به 
مردم مشکلی ایجاد نشود بنابراین، این 
موضوع در اولین جلس��ه ش��ورا با ارائه 
پیشنهاد الزام نسخه نویسی پزشکان به 

وزارت بهداشت طرح می شود.

 بررسی عدم الزام حذف کامل نسخه های کاغذی

رئیس انجمن محصولات دخانی:

جای دیگری دنبال مافیا بگردید
معاون وزیر کار:

نقش هواداران در واگذاری سرخابی ها گم شد

رئیس انجمن تولیدکنندگان، صادرکنندگان و واردکنندگان 
محصولات دخانی با اش�اره به اظهارات مطرح شده مبنی بر 
دخال�ت مافیای دخانیات برای جلوگی�ری از افزایش مالیات 
سیگار، تصریح کرد: صنعت دخانیات یک صنعت قانونی است 
و هم�ه مکاتبات و مواضع اعضای ای�ن صنعت نیز به صورت 
رس�می اعلام ش�ده بود، اما افرادی پیش�نهاد افزایش ۸۲۰ 
درصدی مالیات را بدون هیچ پشتوانه علمی مطرح کردند و 
به هیچکس هم پاسخگو نیستند که به نظر می رسد مافیا در 

بین این افراد نفوذ کرده باشد.
به گزارش ایس��نا، محمدرضا تاجدار در نشس��تی خبری اظهار کرد: بر اساس گزارش ۱۱ ماهه سازمان امور 
مالیاتی صنعت دخانیات مجموعا بیش از ۶۱ هزار میلیارد ریال در این مدت مالیات پرداخت کرده که تقریباً 
معادل س��ه درصد از کل درآمدهای مالیاتی است. بنابراین احتمالا سهم صنعت دخانیات در کل سال ۱۴۰۰ 
بیش از سه درصد خواهد بود. همچنین بر اساس این گزارش سهم صنعت دخانیات در درآمدهای مالیاتی از 

بورس هم بیشتر بوده است.
وی ب��ا اش��اره به اظهارات یک��ی از نمایندگان مجلس مبنی بر دخالت مافی��ای دخانیات برای جلوگیری از 
افزایش مالیات س��یگار، تصریح کرد: صنعت دخانیات یک صنعت قانونی اس��ت و طبیعی است که اعضای آن 
از حقوق خود دفاع کنند. همه مکاتبات و مواضع اعضای این صنعت نیز به صورت رسمی اعلام شده بود. اما 
افرادی پیش��نهاد افزایش ۸۲۰ درصدی مالیات را بدون هیچ پش��توانه علمی مطرح کردند و به هیچکس هم 

پاسخگو نیستند که به نظر می رسد مافیا در بین این افراد نفوذ کرده باشد.
تاجدار با اش��اره به اینکه ۱۲ تا ۱۵ میلیون نفر در کش��ور س��یگار مصرف می کنند، گفت: بنابراین افزایش 
ناگهانی ۸۰۰ درصدی مالیات این محصول منجر به نارضایتی، تورم و برهم خوردن نظام اقتصادی خواهد شد. 
در چنین شرایطی درخواست ما از نمایندگان مجلس این است که دقت کنند از چه کسانی مشورت می گیرند 

و اجازه ندهند افرادی با اظهارات فریب کارانه، این صنعت موفق را نابود کنند.
رئیس انجمن محصولات دخانی با بیان اینکه نمایندگان مجلس با مخالفت با افزایش مالیات سیگار جلوی 
یک فاجعه را در صنعت دخانیات گرفتند، ابراز امیدواری کرد که مسئولان مربوطه بر اساس آیین نامه کنترل 
قاچاق با کش��ورهای اطراف در منطقه تفاهم نامه دوجانبه منعقد کنند تا س��یگار ارزان قیمت از این کشورها 

وارد ایران نشود.
درآمد وزارت بهداشت از مالیات سیگار حذف شد

تاجدار در ادامه با بیان اینکه بعد از تجمیع مالیات س��یگار در قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده، درآمد 
ردیف بهداشتی حذف شده، گفت: در ماده ۷۳ بخشی از این درآمد در اختیار مجموعه بهداشتی بود که بعد 
از تجمیع به حس��اب خزانه عمومی و در قالب عوارض پرداخت می ش��ود. به نظر می رسد این تغییر در اظهار 
نظرات و پیش��نهادات تاثیر گذار بوده و شاید مجموعه بهداش��تی با ایجاد یک عوارض جدید به دنبال کسب 
درآمد بوده اس��ت. وی با بیان اینکه احتمالاً وزارت بهداش��ت در حوزه کاهش مصرف دخانیات کارایی کافی 
نداش��ته که درآمد آنها قطع ش��ده، تصریح کرد: در ۳۰ سال گذشته اقدام جدی در مدارس و سطح شهر که 

منجر به کاهش مصرف دخانیات شود انجام نشده است.

معاون تع�اون وزیر تعاون، کار و رف�اه اجتماعی با بیان 
اینکه مردم با واگذاری ۱۰ درصد س�هام سرخابی ها مالک 
دو باش�گاه نمی شوند، از تشکیل دفتر تعاونی های سهام 
عدالت در معاونت تعاون وزارت کار و دومرحله ای ش�دن 
مجامع شرکت های اس�تانی س�رمایه گذاری عدالت خبر 

داد.
به گزارش ایسنا، مهدی مسکنی در یک نشست خبری با اشاره 
به طرح تعاونی ش��دن سرخابی ها اظهار کرد: طرحی را براساس 
ایده دانش��گاه کارآفرینی برای اداره س��رخابی ها ارائه کردیم که 

متأس��فانه به آن توجه نش��د و سهام دو باشگاه از طریق بازار س��رمایه به کسانی ارائه شد که می توانند هوادار 
نباشند.

وی با بیان اینکه با واگذاری ۱۰ درصد سهام سرخابی ها مردم مالک دو باشگاه نمی شوند، افزود: در این مدل 
نقش هواداران باشگاه گم شده است چون هوادار با سهامدار فرق می کند و اگر براساس الگوی تعاون انجام می 

گرفت، عنوان توزیعی بین اقشار مختلف از جمله هواداران و طرفداران دو تیم برقرار می شد.
به اعتقاد معاون تعاون وزیر کار، سیاست عده ای این نیست که بخش تعاون در اداره سرخابی ها نقش داشته 

باشد و این مسأله ناشی از عدم باور برخی دستگاه ها به جایگاه تعاون است.
مس��کنی تاکید کرد: در واگذاری  ش��رکت های دولتی س��هم تعاون نزدیک به صفر است و دولت می خواهد 
باقیمانده سهام خود در ایران خودرو را واگذار کند. سؤال این است که چرا به تعاونی  ایران خودرو که ۶۷ هزار 

نفر عضو دارد، واگذار نمی شود؟
وی ادامه داد: متاس��فانه در بخش تعاون به درس��تی عمل نش��ده است، مگر س��ازمان خصوصی سازی که 
تراکتورسازی را واگذار کرد، مدیران حرفه ای تربیت کرد که بگوییم بخش تعاون مدیر حرفه ای ندارد. در حالی 

که بخش تعاون نسبت به بخش خصوصی مدیران حرفه ای تری تربیت می کند.
مس��کنی در ادامه خاطرنشان کرد: با دستور و نامه معاون اول رئیس جمهور به وزیر کشور به زودی مجامع 
شرکت های استانی سرمایه گذاری عدالت به صورت دومرحله ای در بازار می شود و مشکلات آیین نامه برطرف 
می شود. در برخی شهرها مثل تهران بیش از یک میلیون و هشتصد نفر عضو تعاونی سهام عدالت داریم که 
برگزاری مجامع آن دشوار است. خوشبختانه دفتر تعاونی های سهام عدالت در معاونت تعاون شکل گرفته و 
بخشی از این مسایل برطرف شده است. وی در مورد طرح اعطای سهام به جاماندگان سهام عدالت نیز، گفت: 

این طرح مطرح شده ولی کار جدی روی آن انجام نشده است.
مس��کنی در ادامه درباره تشکیل بانک مردمی تعاون اظهار کرد: در جلسه ای پیشنهاد کردیم بانک مردمی 
تعاون با سرمایه تعاونگران تشکیل شود که در آن جلسه شرکت های تعاونی قول دادند ۵۰۰۰ میلیارد تومان 
س��رمایه دراختیار قرار دهند و ما شرکت های پیش��رفته تعاونی مانند تعاونی پیشگامان کویر یزد را داریم که 

فقط ۲۰۰۰ میلیارد تومان از طریق تأمین مالی جمعی اقدام به جمع آوری منابع کرده است.
مع��اون وزیر تعاون در عین حال از وجود ۲۴ تعاونی س��هامی عام خب��ر داد و با بیان اینکه برخی از تعاونی 
ها مانند فولاد از ش��رکت های پیشرو به ش��مار می روند، اظهار کرد: قرار است در همه استان ها نمونه هایی از 

شرکت های تعاونی سهامی عام ایجاد شود و تعداد آنها به  ۴۰ تعاونی برسد.
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